
— Володимире Петро
вичу, минуло чотири мі
сяці відтоді, як рада мі
ста чорнобильських енер
гетиків працює у новому 
складі. Нова рада — но
ва політика, нові віян
ня?..

— Ні, політика у нас 
не нова. Я отримав під
тримку виборців тому, 
що попередня політика 
міськради  виправдала 
себе. Вона давала кон
кретні результати. І це 
видно з того, що зробле
но в Славутичі, з того 
рівня, на якому все ви
конується. Сьогодні ми 
повинні говорити про по
силення діяльності по 
створенню сучасної ін
фраструктури міста, про 
реалізацію нашої мрії 
про місто майбутнього. 
А для цього потрібно 
дуже багато. Ми, вважа
ємо, що за два—три ро
ки можна завершити спо
рудження першої черги 
Славутича, передбаченої 
проектом забудови, і чи
мало зробити по будівни
цтву другої черги, роз
рахованої на 30 тисяч 
жителів. Ось по всіх цих 
напрямах і ведуть робо
ту міськрада та її  ви- _ 
конком в межах своєї 
компетенції. Це насампе
ред турбує і мене як 
голову ради та керівни
ка виконавчої структури.

Нині ведемо підготов
ку до наступного року. 
Переглядаємо всі програ
ми, уточнюємо їх з ура
хуванням сьогодення, 
становища, в якому пе
ребуваємо. Прагнемо не 
втратити завойованих по
зицій і зд о бу в ати нові. 
Відзначу два важливі на
прями. Перший — визна
чення коштів, джерел 
фінансування будівництва 
та розвитку міста на 
1995 рік. Працюємо над 
цим разом з керівницт
вом Чорнобильської АЕС, 
роблячи наголос на де
ржавному бюджеті. На 
це є свої причини. На 
мій погляд, всі інші дже
рела фінансування в 

наступному році — пер
шому році  економічних 
реформ — будуть пра
цювати тяжко. Хоча і 
бюджетними джерелами 
скористатись буде непро
сто. Для того , щоб ви
конати всі наші задуми, 
знадобиться 27 мільйонів 
крб. у цінах 1984 року. 
Це програма максимум. 
Програма мінімум — 10 
мільйонів крб. Програма 
створюється з урахуван
ням думок жителів міс
та (та їх представляє де
путатський корпус), на
ших провідних організа
цій. Будуть відпрацьова
ні конкретні об’єкти бу
дівництва.

Друге питання, над 
яким працюємо, — бюд
жет ради. Це надзвичай
но важлива проблема, 
бо певна частина міста 
фінансується саме з ньо
го. Хочемо, щоб наш 
бюджет давав можли
вість працювати так са
мо плідно, як і в попе
редні роки. У нас були 
захищені найбільш вра
зливі верстви населення. 
Зокрема, ми мали змо
гу підтримати наших учи
телів і лікарів. Все ро

бимо для того, аби така 
можливість була і в на
ступному році.

Разом з керівництвом 
Чорнобильської станції, 
підприємством комуналь
них послуг розробляємо 
програму ремонту житла. 
Справа в тому, що нині 
багато квартир, адміні
стративних та соціально- 
культурно-побутових при
міщень дійшли, так би 
мовити, до критичної 
межі, потребують ремон-

є нові умови для ліку
вання людей. Цього ми 
чекали з 89-го року. Щи
рої подяки заслуговують 
українські будівельники, 
перш за все із Запоріж
жя, Тернополя, нашого 
тресту «Славутичатом- 
буд». Великий обсяг ро
боти виконали представ
ники замовника — упра
вління капітального буді
вництва. Активну участь 
у будівництві взяли пра
цівники підприємства ко-

Згодом школа працюва
тиме в своєму будинку, 
а ці приміщення теж ли
шаться їй. Бо дітей, які 
хочуть прилучитися до 
світу прекрасного, стає 
дедалі більше. Хочу по
дякувати працівникам 
цього навчального закла
ду за вірність обраному 
шляху, за те, що за скру
тних умов сьогодення 
не полишили дітей без 
свого тепла і турботи. 
З уведенням проектного

ти. Ми побачили у спіл
куванні досить високий 
рівень славутчан. Але 
щоб він був ще вищим, 
дітям потрібне таке спіл
кування. І вони заслужи
ли на це.

— Нещодавно делега
ція міста Славутича 
побувала в Німеччині. 
Поділіться, будь ласка, 
з читачами враженнями 
про цю поїздку.

—- Разом з головним 
лікарем медико-санітар- 
ної частини Віктором 
Миколайовичем Шиліен- 
ком ми побували в місті 
Мітвайде, що в Саксонії 
(колишня НДР). Ц каві 
були і подорож, і діло
ва частина. Це містечко 
незважаючи на об'єктив
ні труднощі свого регіо
ну, розбудовується і роз
вивається. Причому ро
бить це потужно за ра
хунок інвестицій, які на
дходять із заходу. Але і 
Славутич розбудовується.
Це наше завоювання. 
Звичайно, нам би хоті
лось мати такі інвести
ції, але це неможливо. 
Такого у нас не буде. 
Хоча є можливості під
тягтись нам до рівня  
Мітвайде. Аби так е  під
тягування відбувалось 
швидше, ми і зміцнює
мо наші зв’язки. Є до
мовленість, що взимку 
мер Мітвайде побуває в 
Славутичі. Можливе та
кож спілкування на рівні 
ділових кіл.

Ми будемо не лиш е 
вчитись на прикладі, ні
мецьких колег, а й ви
ходитимемо на вирішен
ня спільних проблем. А 
спільна проблема — той, 
ринок, який нам багатьом, 
набрид, а його, виявляє- 
ться, ще й нема. До ньо
го нам треба йти. І цей 
шлях, нескінченний, як 
сама історія. Вхід на за
хідний ринок для міт- 
вайдівців сьогодні про
блематичний, а от на 
наш — реальність. Тому 
ми будемо з ними шука
ти спільний знаменник.

Взимку плануємо під-  
писати договір про спів
робітництво. Але вже 
сьогодні, завдяки домов
леностям з такими під
приємцями, як пан Ле- 
ман, ми дещо маємо для 
головного корпусу лікар
ні. В. Шилен ко зробив 
свій вибір медичного об
ладнання на 200 тисяч 
марок у рамках гумані
тарної допомоги Україні.
На наступний рік плану
ємо поставки обладнання 
ще на 300 тисяч дойч- 
марок. Є попередня до
мовленість про оздоров
лення дітей Славутича в 
Німеччині. Це дуже ба
гато дасть нашим хлоп
чикам і дівчаткам. У цьо
му передумова майбут
ніх стосунків Славутича 
з Мітвайде й іншими мі
стами Німеччини. Є до
мовленість з керівницт
вом Мітвайдського елек
тротехнічного інституту 
про навчання у вузі на
ших випускників шкіл.
Ми будемо дбати про 
розвиток ділових зв’язків 
між людьми, підприєм
ствами і підприємцями.

Бесідував 
Віктор КАПУСТА.

ЧАС ПРОГРАМ ТА ЕКСПРОМТІВ
Наш кореспондент розмовляє з головою Славутицької міської 
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ту та реставрації. Якщо 
не будемо серйозно зай
матись цією проблемою, 
можемо на кінець насту
пного або У 96-му році 
пережити своєрідну ка
тастрофу.

— Перспективи краще 
видно на тлі зробленого. 
Славутич рясніє новобу
довами. Ось і недавно, 
під час міжнародного фе
стивалю дитячої творчо
сті, преси і телебачення, 
відбулось урочисте від
криття головного лікар
няного корпусу. До речі, 
вам і директору ЧАЕС 
Сергію Костянтиновичу 
Парашину довелось про
танцювати разом з дитя
чим ансамблем запаль
ний гуцульський танок. 
Аби мати право на та
нець, треба добре попра
цювати...

— Повинен зізнатись, 
що той танець був ек
спромтом, спеціально до 
нього не готувались. Ду
же добре, що ми з гене
ральним директором ви
тримали цей іспит. По
бачивши потім цей екс
промт у телезапису, зро
зумів, що вийшло непо
гано. Одним словом, ви
йшли з становища. Хо
ча ми, як керівники, по
винні бути готові до 
будь-якого експромту в 
житті. Будівельники вла
штували нам справжнє 
свята. Головний корпус 
медико-санітарної части
ни став до ладу. Отже,

мунальних послуг. В те
перішніх умовах викона
ти подібну роботу немо
жливо. Це теоретично. А 
практично нам вдалось.

Продовжуємо будівни
цтво житла. Сьогорік 
здано 12 тисяч квадрат
них метрів житла, або 
258 квартир, із заплано
ваних 14 тисяч метрів. 
Є можливість до кінця 
року виконати намічене. 
На жаль, тільки не буде 
двох будинків, обіцяних 
напередодні виборів по
переднім президентом 
України. Будемо сподіва
тись на приїзд теперіш
нього Президента.

Відзначу, що житлові 
будинки у нас здаються 
з благоустроєм. Це по
казник того, що ми ве
демо забудову комплекс
но. Триває спорудження 
школи. Сподіваюсь, що 
цей об’єкт буде пріори
тетним на наступний рік.

— Ще два об’єкти 
Для дітей — школа мис
тецтв і будинок дитячої 
творчості. Яка їхня до
ля?

— Будинок творчості 
маємо можливість ввести 
до квітня наступного ро
ку. Причому, там буде 
ще й інформаційний 
центр Чорнобильської 
АЕС. Уже частково ви
рішено і долю дитячої 
школи Мистецтв. Бона 
освоює другий поверх бу
динку торгівлі, присто
сований для її потреб.

будинку школи мистецтв 
і будинку виконкому за
вершиться формування 
центральної частини міс
та).

— Ми з вами торкну
лися питання мистецько
го, естетичного вихован
ня дітей. Черговим ета
пом цієї роботи був зга
даний нами фестиваль 
дитячої творчості, преси 
і телебачення «Золота 
осінь Славутича». Пред
ставники Міністерства 
культури України, при
сутні на ньому, відзна
чили, що юні жителі мі
ста енергетиків приємно 
здивували рівнем творчо
сті, стали відкриттям 
для країни. Водночас 
довелося почути й інші 
думки щодо фестивалю. 
Зокрема, чи варто було 
вкладати в нього сті
льки сил та коштів?

— На мій погляд, фе
стиваль — явище уніка
льне. Незважаючи на 
різні точки зору (а вони 
мають право на існуван
ня), саме життя підтвер
дить потребу под ібн их  
заходів. Відмічу два 
стратегічних завоювання. 
Юні учасники фестивалю 
дали приклад дорослим, 
як потрібно будувати 
стосунки між країнами 
СНД. Вони показали цей 
приклад, неусвідомлено, 
виходячи з своєї приро
ди. Незважаючи на те, 
що з волі батьків діти 
тепер живуть у різних 
державах, вони спілкува
лись як справжні земля
ни, як жителі одного ре
гіону. Друга прикмета 
фестивалю: ми побачи
ли наше майбутнє. Через 
цих юних гостей, через 
спілкування з ними ми 
побачили завтрашні та
ланти в різних галузях.
І в творчості мистецькій, 
і в творчості журналіст
ській. Юні телевізійни
ки, газетярі вчаться бу
ти журналістами. з ве
ликої літери, вчаться до
помагати суспільству ко
нсолідуватись. Вони бу
дуть стояти на позиціях 
об’єктивності. Це дуже 
важливо, щоб преса, те
лебачення були об’єктив
ними, щоб вони допома
гали людям виробити 
свою точку зору.

Ці два завоювання фе
стивалю перевершать все. 
До того ж, з гостями 
фестивалю активно спіл
кувались славутицькі ді


